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Arvoisa puh.johtaja, hyvät valtuutetut ja muut kuulijat! 

 

Kokoomuksen valtuustoryhmä tukee yksimielisesti kaupunginhallituksen esityksiä 
veroprosenttien säilyttämisestä tämän vuoden tasolla myös vuonna 2022. Saatujen 
selvitysten perusteella veroprosenttien korottamiselle ei ole selkeää aihetta mutta 
valitettavasti myöskään veroprosenttien alentamiselle ei ole taloussuunnitelmassa 
piirretyn tulevaisuuskuvan mukaan mahdollisuutta.  

Hyvinvointikuntayhtymän talousarviossa esitetty seutukuntaamme koskeva 
Tilastokeskuksen vuoteen 2040 ulottuva väestöennuste on karua katsottavaa. 
Toteutuessaan väestön ennustettu pieneneminen aiheuttaa mittavan haasteen 
alueemme kehitykselle. Samalla myös kaikkien kuntiemme tuloveropohja vaarantuu 
aiheuttaen uhkan palvelurakenteen ylläpidolle. Toki muistamme, että väkiluvun 
laskua kaupungissa kannattelee suurhankkeisiin liittyvä muutto ulkomailta. 
Kansainvälisen muuton vuoksi väki ei vähene niin paljon kuin muuten tekisi. 
Tilastokeskuksen 2040 ennuste perustuu kotoperäiseen syntyvyysennusteeseen. 
 
Kaupunginhallitus hylkäsi edeltäjänsä valmisteleman ja valtuustossakin ainakin 
osittain siunatun sopeuttamissuunnitelman. Tarvitsemme nyt kiireellisesti uudet 
merkit kestävän talouden polulle lähivuosiksi jo päätettyjen uudistusten ravistellessa 
sekä kuntien tehtäväkenttää että kulurakennetta.  

Esitämme, että hallitus tuo tiedoksi talousarviokokouksessa joulukuussa, millä 
aikataululla uusi talouden ja palveluiden sopeuttamissuunnitelma tuodaan 
valtuuston käsiteltäväksi. Muistutamme lisäksi, että talouden 
tasapainottamistarpeiden sekä soten siirtymävaiheen vuoksi tulisi toistaiseksi 
pidättäytyä uusien tointen ja tulosalueiden perustamisesta.  
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